
Протокол №2/22 
он-лайн засідання Спортивного комітету 

Вітрильної федерації України 
 

19 січня 2022 року 
 

Присутні: 
 

1. Пачес Г.Д.- голова Комітету, 
2. Вітебський Є.С.- секретар Комітету, 
3. Чес М.М., 
4. Кисельова Ю.В., 
5. Нижегородов О.Ю., 
6. Матвієнко І.Г., 
7. Даценко Т.А., 
8. Таран Р.О., 
9. Пахольчик О. І., 
10. Трофімов І.Б. 

 
В засіданні Комітету бере участь 10(десять) з 11(одинадцяти) членів Комітету. 
Згідно п. 5.2. Положення про Спортивний комітет ГО «Вітрильна федерація 
України», засідання вважається правомочним. 
Після обговорення сформовано наступний Порядок денний засідання: 
 
1. Розгляд та прийняття пропозицій головного тренера ВФУ що до відборів на 
основні змагання 2022 року, та до складу штатної збірної команди на 
ІІ півріччя. 
 2. Внесення змін до єдиного календарного плану на 2022 рік. 
 3. Розгляд листа від СДЮШОР м. Києва. 
 4. Формування списку делегації для заявки на юніорський чемпіонат світу. 
 5. Внесення змін до таблиці обладнання та інвентарю для вітрильного спорту.  
 6. Відрядження на НТЗ та змагання у класі IQFoil у лютому. 
 7. Заяви від спортсменів про включення тренерів до списку тренерського 
складу збірної. 
 8. Внесення змін до складу представників асоціації класу 470 у Спортивному 
комітеті. 
 9. Інші питання. 
 
Розгляд питань. 
 

1. РОЗГЛЯД ТА ПРИЙНЯТТЯ ПРОПОЗИЦІЙ ГОЛОВНОГО ТРЕНЕРА 
ВФУ ЩОДО ВІДБОРІВ НА ОСНОВНІ ЗМАГАННЯ 2022 РОКУ ТА ДО 
СКЛАДУ ШТАТНОЇ ЗБІРНОЇ КОМАНДИ НА ІІ ПІВРІЧЧЯ 2022 р. 
 



До розгляду Комітету І. Трофімовим були надані пропозиції щодо відборів на 
основні міжнародні змагання 2022 року та до складу  штатної збірної команди 
на друге півріччя. Також він пояснив, що склад штатної збірної було 
затверджено лише на І півріччя саме для можливості побачити як спортсмени 
поставляться до тренувальної роботи, в яких змаганнях візьмуть участь, та які 
результати продемонструють. Після цього можна буде зробити певні 
висновки, та у разі необхідності зробити певні зміни в складі штатної збірної 
команди. 
Після обговорення, в якому прийняли участь Р. Таран, О. Пахольчик, М. Чес 
та інші, питання було поставлене на голосування. 
 
Голосували: «ЗА»- 9, «УТРИМАЛИСЬ»- 1, «ПРОТИ»- 0. 
Ухвалили: Затвердити Вимоги щодо продовження контракту/зарахування до 
складу штатної команди національної збірної команди України з вітрильного 
спорту на ІІ півріччя 2022 року(Додаток №1 до Протоколу), та Систему 
відборів на основні міжнародні змагання 2022 року(Додаток №2 до 
Протоколу). 
 

2. ВНЕСЕННЯ ЗМІН ДО ЄДИНОГО КАЛЕНДАРНОГО ПЛАНУ НА 2022 
РІК. 
 

Г. Пачес доповів, що  Комітету надійшли пропозиції з боку провідного тренера 
ММСУ Щербакова І.Б., та головного тренера ВФУ Трофімова І. щодо 
оптимізації Єдиного календарного плану на 2022 рік. У обговоренні 
представниками класів були висловлені певні пропозиції та щодо строків 
проведення деяких змагань для запобігання накладок між змаганнями, та 
створення умов для навчання для спортсменів дитячо-юнацьких класів. 
Внесли ряд змін у запропонований документ. 
 
Голосували: «ЗА»- 7, «УТРИМАЛИСЬ»- 3, «ПРОТИ»- 0..  
Ухвалили: Внести зміни до Єдиного календарного плану на 2022 рік(Додаток 
№3 до Протоколу). 
 

3. РОЗГЛЯД ЛИСТА ВІД СДЮШОР м. КИЄВА. 
 
На розгляд Комітету надано листа від СДЮШОР м. Києва з клопотанням 
включити до включити до складу команди на участь у Юніорському 
чемпіонаті Світу 2022 року спортсмена Михайла Бондарця, 2008 р.н. який 
виступає у класі «Формула Кайт». 
Ю.Кисельова, як співробітник СДЮСШОР, доповіла, що М.Бондарець, не 
зважаючи на свій вік, вже демонструє гідний рівень, на минулому Чемпіонаті 
України та інших змаганнях вже виступав у дорослій програмі. 
Г. Пачес зауважив, що ім’я цього спортсмена нікому не відомо, у офіційних 
змаганнях він участі не брав, тому важко судити, чи є сенс у його включенні 
до складу команди. Ю.Кисельова проінформувала, що спортсмен з родиною 



довгий час мешкав у Польщі, багато часу тренувався за кордоном, має власне 
спорядження та згоден прийняти участь у Юніорському чемпіонаті Світу 2022 
року за власний рахунок. О. Пахольчик висловила думку, що з урахуванням 
того, що спортсмен молодий, виступає у новому олімпійському класі та має 
бажання та можливість прийняти участь у Чемпіонаті за власний кошт, є сенс 
надати можливість спортсмену взяти участь у змаганні, та включити його у 
заявку. 
 
Голосували: «ЗА»- одноголосно. 
Ухвалили: Включити до заявки на участь у Юніорському чемпіонаті Світу 
2022 року спортсмена Михайла Бондарця, 2008 р.н. у класі «Формула Кайт» за 
умови участі у Чемпіонаті за власний рахунок. 
 

4. ФОРМУВАННЯ СПИСКУ ДЕЛЕГАЦІЇ ДЛЯ ЗАЯВКИ НА 
ЮНІОРСЬКІЙ  ЧЕМПІОНАТ СВІТУ 2022 РОКУ. 

 
На розгляд Комітету подано пропозицію щодо склад делегації для участі у 
Юніорському чемпіонаті Світу 2022 року у наступному складі: 
ILCA6 – Вердиш Андрій, 
iQFoil – Менделенко Олександр,  
Тренер – Трофімов Ігор. 
Зауважень з боку членів Комітету висловлено не було, та з урахуванням 
попередньої ухвали Комітету стосовно спортсмена М. Бондарця, список було 
доповнено. 
 
Голосували: «ЗА»- одноголосно. 
Ухвалили: Затвердити наступний склад делегації для участі у 
Юніорському чемпіонаті Світу 2022 року: 
ILCA6 – Вердиш Андрій, 
iQFoil – Менделенко Олександр, 
Formula Kite – Бондарець Михайло (за власний кошт) 
Тренер – Трофімов Ігор. 
 

5. ВНЕСЕННЯ ЗМІН ДО ТАБЛИЦІ ОБЛАДНАННЯ ТА ІНВЕНТАРЮ 
ДЛЯ ВІТРИЛЬНОГО СПОРТУ. 

 
У зв’язку з певними змінами та перебігом часу, з боку провідного тренера 
ММСУ Щербакова І.Б. на розгляд та затвердження Комітетом було подано 
пропозиції щодо змін до Таблиці обладнання та інвентарю для вітрильного 
спорту. Після обговорення представниками класів та членами Комітету, 
прийшли висновку, що надана таблиця потребує доопрацювання та 
проведення консультації з Провідним тренером. Вирішили перенести 
затвердження таблиці на наступне голосування.  
 
Голосували: «ЗА»- одноголосно. 



Ухвалили: Перенести розгляд питання на наступне засідання. 
 

6. ВІДРЯДЖЕННЯ НА НТЗ ТА ЗМАГАННЯ У КЛАСІ IQFOIL У 
ЛЮТОМУ. 

 
До комітету надійшов лист від Української асоціації вітрильної дошки з 
проханням розглянути можливість відрядження спортсменів Тугарєва 
Олександра та Менделенка Олександра з їхніми тренерами у м. Кадіз (Іспанія) 
з 15.02 по 02.03.2022 року для участі у навчально-тренувальному зборі та 
участі у регаті Андалузський олімпійський тиждень. 
О. Ніжегородов доповів Комітету, що з урахуванням того, що частина 
спорядження вже знаходиться в Іспанії та вирішено питання доставки другої 
частини спорядження, безпосередньо спортсменам треба лише дістатися до 
місця змагань літаком. Також він звернув увагу, що цей НТЗ та участь у регаті 
є початком підготовки до Чемпіонату Європи, що має відбутися на початку 
травня. 
 
Голосували: «ЗА»- одноголосно. 
Ухвалили: Відрядити спортсменів Тугарєва Олександра та Менделенка 
Олександра з їхніми тренерами у м. Кадіз (Іспанія) з 15.02 по 02.03.2022 року 
для участі у навчально-тренувальному зборі та участі у регаті Андалузський 
олімпійський тиждень. 
 

7. ЗАЯВИ ВІД СПОРТСМЕНІВ ПРО ВКЛЮЧЕННЯ ТРЕНЕРІВ ДО   
СПИСКУ ТРНЕРСЬКОГО СКЛАДУ ЗБІРНОЇ. 

 
До Комітету надійшла низка заяв від членів Національної збірної команди 
України щодо уточнень імен особистих тренерів спортсменів. 
Ю.Кисельова зауважила, що ця інформація може бути прийнята до уваги 
Комітетом, але листи мають бути надіслані до Департаменту олімпійського 
спорту Міністерства молоді та спорту України, і  це не є питанням на яке має 
вплив спортивний комітет. 
 
Голосували: «ЗА»- одноголосно. 
Ухвалили: 1. Заяви членів Національної збірної команди України щодо 
уточнень імен особливих тренерів спортсменів взяти до уваги. 2. 
Рекомендувати спортсменам надіслати відповідні заяви до Департаменту 
олімпійського спорту Міністерства молоді та спорту України. 
 

8. ВНЕСЕННЯ ЗМІН ДО СКЛАДУ ПРЕДСТАВНИКІВ АСОЦІАЦІЇ 
КЛАСУ 470 У СПОРТИВНОМУ КОМІТЕТІ. 

 
До комітету надійшов лист від Української асоціації яхт класу 470 с проханням 
внести зміни до складу Спортивного комітету ВФУ на 2022 рік, а саме ввести 
до складу Комітету Ганну Калініну як заступника представника класу 470. 



І. Матвієнко проінформував Комітет, що певні зміни були проголосовані на 
зборах асоціації класу, відповідний Протокол зборів був наданий. 
 
Голосували: «ЗА»- одноголосно. 
Ухвалили: Ввести до складу Спортивного комітету ВФУ на 2022 рік Ганну 
Калініну як заступника представника класу 470. 
 

9. ІНШІ ПИТАННЯ. 
 
Представник класу Кадет Т. Даценко звернулася до Комітету з проханням 
включити до Єдиного календарного плану на 2022 рік "Чемпіонат центральної 
Європи" (13-15.05.2022, Польща), пояснюючи прохання тим, що це дасть 
можливість оформити відповідні відрядження у разі прийняття рішення про 
участь спортсменів у змаганнях. 
 
Голосували: «ЗА»- одноголосно. 
Ухвалили: Включити до Єдиного календарного плану на 2022 рік "Чемпіонат 
центральної Європи" (13-15.05.2022, Польща). 
 
 
На цьому питання Порядку Денного вичерпано і роботу Комітету завершено. 
 
Голова                                                                                      Пачес Г.Д.                                              
Спортивного комітету ВФУ                                                      
 
 
Секретар                                                                                   Вітебський Є.С.                                             
Спортивного комітету ВФУ                                                      


